



Biographical note: Carolyn A. Wilkins

Carolyn A. Wilkins was appointed Senior Deputy Governor for a term of seven years beginning 2 May 2014. In this capacity, she oversees the Bank's strategic planning and economic and financial research, and shares responsibility for the conduct of monetary policy as a member of the Bank's Governing Council. She is also a member of the Bank's Board of Directors.

Ms. Wilkins represents the Bank of Canada on the Financial Stability Board (FSB) Plenary and is a member of the FSB's Standing Committee on Assessment of Vulnerabilities. She was elected Chair of the FSB's Regional Consultative Group for the Americas for a two-year term, effective 1 July 2015. She previously represented Canada on the Basel Committee on Banking Supervision (BCBS) and chaired the BCBS Working Group on Liquidity.

Prior to her appointment, Ms. Wilkins was Advisor to the Governor, with a focus on the Canadian economy, its interaction with the financial system, and monetary policy. She also served as Secretary to Governing Council. From 2011 until 2013, Ms. Wilkins was Chief of the Bank's Financial Stability Department. In this role, she led the Bank's analysis and research on issues related to the financial sector in Canada and abroad, the assessment of risks to financial system stability, and the oversight of systemically important payment, clearing and settlement systems under the Payment, Clearing and Settlement Act.

Ms. Wilkins has held a broad range of senior analytical roles at the Department of Finance Canada and the Privy Council Office. Since joining the Bank in 2001, she has occupied increasingly senior positions, first in the monetary and financial modelling division of the former Monetary and Financial Analysis Department, and subsequently as Deputy Chief of the Financial Markets Department. From October 2010 until November 2011, Ms. Wilkins was on assignment as Special Director on the OTC Derivatives Market Task Force. She also chaired the inter-agency working group coordinating implementation of the G-20's commitments related to over-the-counter derivatives.

Ms. Wilkins was born in Peterborough, Ontario. She holds an Honours BA in Economics from Wilfrid Laurier University and an MA in Economics from the University of Western Ontario. In 2016, she was named by Women's Executive Network as a Canada's Most Powerful Women: Top 100 Award Winner.



Notice biographique : Carolyn A. Wilkins

Carolyn A. Wilkins a été nommée première sous-gouverneure pour un mandat de sept ans commençant le 2 mai 2014. À ce titre, elle supervise la planification stratégique ainsi que la recherche économique et financière de la Banque, et partage, en tant que membre du Conseil de direction, la responsabilité de la conduite de la politique monétaire. Elle siège également au Conseil d'administration de la Banque.

M^{me} Wilkins représente la Banque du Canada à l'assemblée plénière du Conseil de stabilité financière (CSF) et fait partie de son Comité permanent sur l'évaluation des vulnérabilités. Elle a été élue présidente du Groupe consultatif régional pour les Amériques du CSF pour un mandat de deux ans, qui prend effet le 1^{er} juillet 2015. Auparavant, elle représentait le Canada au Comité de Bâle sur le contrôle bancaire, dont elle présidait le Groupe de travail sur la liquidité.

Avant sa nomination, M^{me} Wilkins était conseillère du gouverneur et exerçait des responsabilités liées à l'économie canadienne, à son interaction avec le système financier ainsi qu'à la politique monétaire. Elle assumait également le rôle de secrétaire du Conseil de direction.

De 2011 à 2013, M^{me} Wilkins a été chef du département de la Stabilité financière de la Banque. À ce titre, elle dirigeait les activités d'analyse et de recherche de l'institution sur des sujets liés au secteur financier au Canada et à l'étranger, à l'évaluation des risques pesant sur la stabilité du système financier et à la surveillance, en vertu de la *Loi sur la compensation et le règlement des paiements*, des systèmes de compensation et de règlement des paiements d'importance systémique.

Avant d'entrer à la Banque, M^{me} Wilkins a exercé de très nombreuses fonctions d'analyste de niveau supérieur au ministère des Finances du Canada et au Bureau du Conseil privé. Depuis son arrivée à la Banque en 2001, elle a occupé des postes aux responsabilités croissantes, d'abord à la Section de la construction de modèles monétaires et financiers de l'ancien département des Études monétaires et financières et, par la suite, au département des Marchés financiers, où elle a été sous-chef. D'octobre 2010 à novembre 2011, M^{me} Wilkins a assumé les fonctions de directrice spéciale du Groupe d'étude sur le marché des produits dérivés de gré à gré. Elle a également présidé le groupe de travail interorganisationnel chargé de coordonner la mise en œuvre des engagements du G20 à l'égard des dérivés de gré à gré.

Originaire de Peterborough, en Ontario, M^{me} Wilkins est titulaire d'un baccalauréat en économie de l'Université Wilfrid Laurier et d'une maîtrise dans la même discipline de l'Université Western Ontario. En 2016, elle a été nommée au palmarès des *Prix Top 100 : les Canadiennes les plus influentes* du Women's Executive Network, le Réseau des femmes exécutives.